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KS § 206/17  

Svar på medborgarförslag om lokal och giftfri odling av råvaror för 
lokala behov 
KS2017.0209 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 220/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 206/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  
 

Bakgrund 

Krister Lind och Elisabeth Spaak har lämnat in ett medborgarförslag om lokal och 
giftfri odling av råvaror i kommunens egen regi, som sedan levereras till 

kommunens skolor, äldrevård, omsorg och om möjligt även till andra i 

kommunen. De skriver att vi behöver giftfri och näringsrik matproduktion som 
odlas lokalt för lokala behov. Långa transportsträckor undviks också, och genom 

att vara noga med hantering av sopor och avfallsprodukter får kommunen ett bra 
kretslopp med näringsämnen till odlingarna. De vill ha en omställning till en mer 
hållbar framtid. Det skulle också skapas fler arbetstillfällen och fungera som 
studieunderlag för skolelever.  
 

Medborgarförslaget har skickats på remiss till servicenämnden. 
 

Servicenämnden har föreslagit avslag på medborgarförslaget.  
 

Näringsverksamhet som jordbruk ryms inte inom ramen för den kommunala 

kompetensen och ska enligt lag inte bedrivas av kommuner.  
 
Köken i kommunen använder idag ca 300 ton färska grönsaker och frukt per år. Det 
krävs stora arealer och åkermark för att täcka kommunens behov, samt stora 

investeringar i mark, maskiner, lager och anpassning av köken. Hur omfattande 
det skulle bli och kostnader är svårt att överblicka och måste i så fall utredas 
vidare.  
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Nämnden skriver också att miljöfrågorna är viktiga för Måltidsenheten. Matavfallet 

sorteras på förskolor, i upphandlingar ställer de krav på svenskt djurskydd, och 
enligt måltidspolicyn ska 20 % av inköpen vara ekologiska. Medarbetarna arbetar 
aktivt med energibesparing och att minska svinnet i köken.  
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om lokal och giftfri odling av råvaror för 
lokala behov 

Medborgarförslag om lokal och giftfri odling av råvaror för lokala behov 

SEN § 26/17 Yttrande medborgarförslag om lokal och giftfri odling av 
råvaror 

 

Skickas till 

Förslagsställaren 
Servicenämnden 
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 KS § 207/17  
Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2017 
KS2017.0359 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 225/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 207/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna den upprättade tertialrapporten per 31 

augusti 2017 med ändringen att målet att möjliggöra för minst 300 nya bostäder per 
år ska ändras från status «Kommer delvis uppfyllas/Delvis uppfyllt» till status 
«Kommer uppfyllas/Uppfyllt». Helårsprognosen visar ett överskott med 13,9 mnkr.  
 
 

Yrkande 

Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 

beslut med ändringen att målet att möjliggöra för minst 300 nya bostäder per år ska 

ändras från status «Kommer delvis uppfyllas/Delvis uppfyllt» till status «Kommer 

uppfyllas/Uppfyllt». 

 

Beslutsgången 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Dels 

kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut, dels ett ändringsyrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens 

arbetsutskotts förslag till beslut med ändringen.  

 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har i sin verksamhetsplan beslutat om tretton mål för 2017. 
Bedömningen är att samtliga mål helt eller delvis kommer att uppnås vid årets slut 
alternativt vid mandatperiodens slut. I huvudsak har verksamhetsplanen fullföljts. 
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Kommunstyrelsen redovisar ett positivt delårsbokslut och resultatet per 31 augusti 

är 24,5 mnkr. Årsprognosen för kommunstyrelsen visar ett överskott på 13,9 mnkr. 
Överskottet utgörs av lägre kostnader än budgeterat för personal. Dessa återfinns 
inom flera av kommunstyrelsens verksamheter, inom områdena samhällsbyggnad, 

vuxenutbildning samt stöd och styrning. De lägre personalkostnaderna är 
hänförliga till vakanser och tjänstledigheter. Svårigheter att rekrytera är en 
bidragande orsak till vakanserna. Intäkterna prognostiseras något högre än 
budget, främst inom samhällsbyggnad avseende bygglov. 
 

I kommunstyrelsens delårsbokslut per 31 augusti är investeringsutgiften 106,3 

mnkr. Årsprognosen för investeringar beräknas bli 239,2 mnkr (budget 299,0 

mnkr), en positiv avvikelse med 59,8 mnkr. Investeringar i infrastruktur 
understiger budget med 85,3 mnkr. Detta beror på förseningar i 
investeringsprojekt. Investeringar i fastigheter beräknas överstiga budget med 25,5 

mnkr. Detta då det finns tillfälle att förvärva ett antal större fastigheter som är 
strategiskt riktiga för kommunen. 
 

Investeringar i inventarier beräknas följa budget (budget 11,3 mnkr). 
 
 

Handlingar 

TU Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2017 

Kommunstyrelsens tertialrapport (T2) 
 

Skickas till 

Sektorschefer SSV, SMS och SSB 

Ekonomichef 
HR-chef 
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 KS § 208/17  
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2018 samt internkontrollplan 
och internbudget för 2018 
KS2017.0360 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 226/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 208/17 

 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa kommunstyrelsens verksamhetsplan 2018 
samt internkontrollplan och internbudget 2018. 
 

Bakgrund 

En verksamhetsplan för 2018 har utarbetats för kommunstyrelsens 

ansvarsområde. I styrkortet finns kommunstyrelsens mål med tillhörande 
strategier, aktiviteter och resultatmått. 
 

Utifrån en risk- och väsentlighetsanalys har även en internkontrollplan tagits fram. 
I arbetet med att ta fram risk- och väsentlighetsanalys har tjänstemän på olika 
nivåer och som representerar olika verksamhetsområden deltagit, och analyser 

har förankrats med ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 

Kommunstyrelsens totala driftsbudget uppgår till 420,6 mnkr för år 2018. I 

driftsbudgeten ingår de verksamheter som bedrivs inom sektorerna styrning och 
verksamhetsstöd, medborgare och samhällsutveckling (ej kultur och 

fritidsverksamhet), samhällsbyggnad, koncernstab samt bidrag och 

transfereringar. Det är en ökning med 13,8 mnkr jämfört med driftsbudgeten för år 
2017. Ökningen utgörs av investeringsrelaterade kostnader (10,6 mnkr), 
verksamhetsövergångar (3,7 mnkr) och riktade satsningar från 
kommunfullmäktige (1,1 mnkr). I driftsbudgeten ingår också ett generellt 

effektiviseringskrav motsvarande 1,6 mnkr. 
 

Den totala investeringsbudgeten för kommunstyrelsen uppgår till 163,6 mnkr där 

infrastruktur (95,6 mnkr) och fastighetsförvärv (30,0 mnkr) är de största posterna. I 
investeringsbudgeten 2018 ingår också ofördelade investeringsmedel (30,0 mnkr). 
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Arbetsgivarutskottet behandlade de delar som rör arbetsgivarområdet vid mötet 

2017-09-04, § 41/17. 
 

Handlingar 

TU Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2018 samt internkontrollplan 
och internbudget för 2018 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2018.docx 
Bilaga 1 Risk och väsentlighetsanalys Kommunstyrelsen 2018 
 
 

Skickas till 

Samtliga nämnder 

Sektorschefer SSV, SMS och SSB 
HR-chef Sofia Myrman 
Ekonomi-chef Maria Vaziri 
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 KS § 209/17  
Finansrapport (T2) 2017 
KS2017.0260 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 227/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 209/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Finansrapport T2 2017 – Skövde 

kommunkoncern. 
 

Bakgrund 

Enligt gällande finanspolicy ska återrapportering ske till kommunstyrelse en gång 

per tertial för att säkerställa att policy följs. 
 

Som presenteras i bifogade finansrapporten kan det fastställas att förvaltningen av 

kommunens finanser överensstämmer med riktlinjer i finanspolicyn. 
 

Handlingar 

TU Finansrapport (T2) 2017 

Finansrapport T2 - 2017 
 
 

Skickas till 

Skövde Stadshus AB                                
AB Skövdebostäder  
Skövde Värmeverk AB 

SkövdeNät AB 
Kreativa Hus i Skövde AB 
Next Skövde Destinationsutveckling AB  
Balthazar Science Center AB 

Skövde Flygplats AB 
Miljösamverkan Östra Skaraborg 
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Räddningstjänsten Östra Skaraborg 

Avfallshanteringen Östra Skaraborg 
Kommunalförbund Skaraborgsvatten 
Skaraborgskommunalförbund 
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 KS § 210/17  
Samverkan Skövde kommun och Högskolan i Skövde 
KS2017.0346 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 228/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 210/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättat avtal ”Överenskommelse om 

samverkan mellan Skövde kommun och Högskolan i Skövde för åren 2017–2019”. 

Bakgrund 

Vision Skövde 2025 är en vision för hur Skövde ska utvecklas och visionen lyder 
”Skövderegionen är känd i landet för att vara en välkomnande och växande region 
där människor möts, verkar och mår bra”. Visionen ligger till grund för de mål 

som beslutats om för kommunen. En utgångspunkt för visionen är att det är 
tillsammans med andra aktörer i samhället, med gemensamma krafter, som 
visionen förverkligas.  
 

Högskolan i Skövde formulerar sin vision på följande sätt ”Högskolan i Skövde är 
en profilerad högskola, där utbildning och forskning samlas i utvalda och 
excellenta miljöer. Verksamheten bedrivs i en akademisk kultur som präglas av 
omtanke om studenter, medarbetare och samhälle”. I det regionala och lokala 
sammanhanget spelar Högskolan i Skövde en avgörande roll för framtida 
kunskapsutveckling och kompetensförsörjning.  
 

Skövde kommun och Högskolan i Skövde har idag ett etablerat samarbete inom 
flera områden. Skövde kommun bidrar bland annat genom att göra Skövde till en 

attraktiv studieort för studenter och genom att ta emot studenter och forskare i de 
kommunala verksamheterna. Med utgångspunkt i parternas respektive visioner 
finns det möjlighet att ytterligare fördjupa detta samarbete. 
 

Skövde kommun och Högskolan i Skövde har, utifrån sina specifika 
verksamhetsområden, ett gemensamt intresse i att samverka på ett sätt som syftar 
till att båda parternas verksamheter utvecklas väl integrerade med varandra. 

Därför har denna överenskommelse om fördjupad samverkan tecknats. 
Överenskommelsen gäller för åren 2017-2019. 
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Samarbetet kommer att ske på såväl strategisk som operativ nivå. På den 
strategiska nivån kommer ett råd för dialog och samverkan att bildas. Rådet har till 
uppgift att föra dialog och dela information mellan parterna kring aktuella frågor 

som är viktiga för Skövdes och Högskolan i Skövdes utveckling.  
 

På den operativa nivån ska arbetet under aktuell period fokusera på följande 
områden näringslivsutveckling, kunskaps- och kompetensutveckling inom 

kommunal vård och omsorg, bostads- och lokalfrågor, årets studentstad, 
varumärke och marknadsföringsfrågor samt internationalisering.  
 

Handlingar 

TU Samverkan Skövde kommun och Högskolan i Skövde 
Förslag till överenskommelse - Samverkan Skövde kommun HiS 
20171002 

 

Skickas till 

Högskolan i Skövde                                 
Tomas Fellbrandt, kommundirektör 

Peter Yström, näringslivsenheten 
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 KS § 211/17  
Riktlinjer för marknadsföringssamarbete med elitidrottsföreningar 
KS2017.0378 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 229/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 211/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta riktlinjer för marknadsföringssamarbete med 

elitidrottsföreningar att gälla från och med den 1 november 2017. 

Kommunstyrelsens tidigare beslut 2015-06-15 om att anta riktlinjer för 
marknadsföringssamarbete med elitidrottsföreningar (KS2013.0206) upphör 

härigenom att gälla. 

 

Yrkanden 

Roger Almgren (MP) yrkar att ärendet ska återremitteras med den motivering som 
följer av nedan redovisad protokollsanteckning.  
 
Leif Walterum (C) yrkar att ärendet avgörs idag och att kommunstyrelsen ska 

besluta i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
 

Beslutsgången 
Ordföranden ställer först frågan om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 
Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Bakgrund 

Sektorschefen för Medborgare och Samhällsutveckling har haft kontakt med de 
elitidrottsföreningar som för närvarande har ett marknadsföringsavtal med Skövde 
kommun. En av parametrarna i nuvarande avtal är exponering i TV. Detta bedöms 
av föreningarna svårt att redovisa eftersom det nu finns en mängd olika media och 

det är svårt att korrekt mäta detta. Därför föreslås att mediadelen tas bort från de 
nya riktlinjerna. Detta beslut ersätter de tidigare riktlinjerna för 

marknadsföringssamarbete (KS2013.0206). 
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Protokollsanteckning från Roger Almgren (MP) 
Jag yrkar på återrmiss av ärendet mot följande bakgrund: Frågan bör utredas om 
möjlighet att 1 000 tkr årligen överförs från Kommunstyrelsens utvecklingsmedel 

till Kultur och fritidsnämnden för att användas till att öka den fysiska aktivitetet 
hos kommunens medborgare med extra fokus på barn och unga. Kultur och 
fritidsnämnden beslutar vilka aktiviteter som kan nå störst framgång för att öka de 
fysiska aktiviteterna. 

 
Stillasittande aktiviteter och arbete riskerar att leda till ökande ohälsotal och 

övervikt i framtiden. För att göra det enklare att öka den fysiska aktiviteten hos 
Skövdes medborgare bör kommunen underlätta fysisk aktivitet med ett extra fokus 

på barn och unga. Detta kan t.ex vara subventionerade eller fria aktiviteter i 
kommunens fritidsanläggningar så som danskurser, skidåkning på Billingen, 
simtider i Arena eller andra aktiviteter som Kultur och fritidsnämnden prioriterar. 

  

Handlingar 

TU Riktlinjer för marknadsföringssamarbete med elitidrottsföreningar 
Riktlinjer marknadsföringssamarbete 
 

 

Skickas till 

Kommundirektör                                                                         
Kultur- och fritidsnämnden                                                                

Next Skövde                                                                            

                      

Skövde HF Handboll 
IFK Skövde handboll 

Chef Kultur- och fritid 
Ekonomienheten 
Sektorschef medborgare och samhällsutveckling 

Catharina Andreasson, ekonom SSV 
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 KS § 212/17  
Ersättningsnivåer i marknadsföringssamarbete med IFK Skövde 
handboll och Skövde HF handboll 
KS2017.0272 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 230/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 212/17 

 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna grundnivåersättning och 
prestationsersättning. Grundnivåersättning gäller från säsong 18/19 och 
prestationsersättning gäller från säsong 17/18. 

Medel tas från kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 
 

 

Bakgrund 

Utifrån nya framtagna riktlinjer angående marknadsföringssamarbete med 
elitidrottsföreningar föreslås två nivåer till ersättning, grundnivå och 
prestationsnivå. Två föreningar är i nuläget berättigade till att kunna få dessa 
ersättningar. Det är IFK Skövde handboll och Skövde HF handboll. 

Ersättningsnivåerna föreslås vara enligt följande: 

 

Grundnivåersättning   200 000 kr gäller från och med säsong 18/19 

tills vidare. 

 

Prestationsersättning, gäller från och med säsong 17/18 tills vidare. 

  

Vid slutspel     

75 000 kr 

Vid semifinal    75 000 kr 

Vid final     100 000 kr 

Finalvinst    125 000 kr 

 

Maximal utdelning   575 000 kr 
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Handlingar 

TU Ersättningsnivåer i marknadsföringssamarbete med IFK Skövde 
handboll och Skövde HF handboll 
 
 

Skickas till 

Kommundirektör                                                                         

Kultur- och 
fritidsnämnden                   
Ekonomienheten                                                  

Next Skövde                                                                  
Chef Kultur och Fritid                                       

Sektorschef Medborgare 

och Samhällsutveckling                      
IFK Skövde handboll                                          
Skövde HF handboll                

                      

Catharina Andreasson, ekonom SSV 
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 KS § 213/17  
Beslut om riktlinjer för webbaserad anslagstavla 
KS2017.0379 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 231/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 213/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa riktlinje för webbaserad anslagstavla för 

Skövde kommun att gälla från den 1 januari 2018. 
 

Bakgrund 

I Skövde kommun har enligt reglementet kommunstyrelsen ansvar för 

kommunens anslagstavla. En revidering av kommunallagen som träder i kraft 1 

januari 2018 reglerar webbaserad anslagstavla och mot bakgrund av detta har ett 
förslag till riktlinje tagits fram för att antas.  
 

Frågan om kungörelse i lokaltidningen om kommunfullmäktiges sammanträden 
regleras i kommunfullmäktiges arbetsordning. Frågan om annonsering 

kommande mandatperiod avgörs i samband med revidering av arbetsordningen. 
 

Sammanfattning av lagstiftningen 
Varje kommun ska i och med den nya kommunallagens ikraftträdande den 1 

januari 2018 på sin webbplats ha en anslagstavla (8 kap. 9 § KL). Detta innebär att 
den webbaserade anslagstavlan ersätter den fysiska som kommunens officiella 

anslagstavla. Kommuner ska då i sina lokaler eller på annan plats ge allmänheten 

möjlighet att ta del av innehållet på den webbaserade anslagstavlan. 
Anslagstavlans kanske viktigaste funktion är att tillkännage att protokollet över ett 
kommunalt beslut har justerats samt kungörelser av olika slag. 
 

Anslagstavlan ska enligt 8 kap. 10 § KL innehålla 

 Tillkännagivanden om fullmäktiges sammanträden 

 Tillkännagivanden om justerade protokoll (anslagsbevis) 

 Tillkännagivanden av delegationsbeslut som inte ska anmälas till en nämnd 

 Justerade protokoll i den utsträckning kommunen bestämmer och det inte 

strider mot lag eller annan författning (avser protokoll i sin helhet) 
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 Upplysningar om hur beslut kan överklagas enligt kommunallagen 

(laglighetsprövning) 

 Anslagstavlan ska även innehålla kungörelser, tillkännagivanden eller 

annan information som med stöd av lag eller författning ska meddelas på 

anslagstavlan. 

 

Det är enligt lagstiftaren upp till varje kommun att bestämma om justerade 
protokoll ska publiceras i sin helhet eller ej. Om kommunen beslutar att publicera 

hela protokoll anser lagstiftaren att detta företrädesvis sker på den webbaserade 

anslagstavlan där protokollet har en naturlig plats. Detta gör det möjligt att, genom 
den digitala anslagstavlans tillkännagivande om att beslut har fattats i ett visst 

ärende, direkt eller genom länk komma till beslutets innehåll.  
 

Publicering får dock inte ske om det inte är möjligt enligt lag eller annan 
författning, främst till följd av regler om sekretess och skydd för personuppgifter. 

Vid en webbpublicering måste därför en granskning enligt de lagar som reglerar 
sekretess och personuppgiftsfrågor göras. 
 

Anslagstavlan får enligt 8 kap. 11 § KL innehålla 

 Meddelanden om sammanträden (styrelsen, nämnder) 

 Beslutsunderlag (inför fullmäktiges, styrelsens och övriga nämndens 

sammanträden) 

 

Tillkännagivandet av protokoll på den webbaserade anslagstavlan ska ske senast 

andra dagen efter det att protokollet har justerats. Av tillkännagivandet ska det 
framgå var protokollet finns tillgängligt samt vilken dag det har tillkännagetts.  
 

Anslaget om protokollsjusteringen måste vara uppsatt på den webbaserade 
anslagstavlan under hela klagotiden för att tiden ska löpa ut och får således inte tas 
bort från anslagstavlan före överklagandetidens utgång.  
 

Den som har begärt anslag av en kungörelse, tillkännagivande eller annan 
information som med stöd av lag eller författning ska meddelas på anslagstavlan 
ska efter att denna handling varit anslagen under föreskriven tid få ett bevis för 

detta. (8 kap. 10 § KL). 
 

Angående information om hur man överklagar ska en permanent och allmän 

upplysning om hur man överklagar beslut enligt kommunallagen finnas på den 
webbaserade anslagstavlan. Kommuner får dock själva bestämma om den närmare 
utformningen och placeringen av denna information. 
 

Tillkännagivandet av att protokollet för de beslutade kommunala föreskrifterna 
har  beslutats ska i fortsättningen ske på den webbaserade anslagstavlan.  
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Anslagstavlans utformning 
Anslagstavlan ska vara lättillgänglig och kunna särskiljas från övrigt innehåll på 
kommunens eller kommunalförbundets webbplats.  
 

På grund av de rättsföljder som är kopplade till ett tillkännagivande på 
anslagstavlan är det centralt att det klart framgår vad som är anslagstavla och att 
den är tydligt skild från övrigt innehåll på webbplatsen. Detta kan ske genom 

rubriksättning eller genom utformningen av gränssnittet gentemot användarna i 
övrigt.  
 

Användarna ska genom anslagstavlan kunna tillgodogöra sig den information som 
anslås där utan att själva behöva göra ytterligare sökningar. Det hindrar inte att 
informationen i sig kan vara placerad på skilda platser som användarna direkt 

länkas till. Det är anslagstavlan som den syns för användarna som ska vara 
lättillgänglig och kunna särskiljas från övrigt innehåll på webbplatsen. 
 

Anslagstavlan kan enligt lagstiftaren med fördel placeras direkt på webbplatsens 

startsida. Om den inte gör det bör det dock redan där framgå hur man går vidare 
till anslagstavlan. 
 

En utökad serviceskyldighet 

Kommuner och kommunalförbund ska på ett eller annat sätt hålla materialet från 
den webbaserade anslagstavlan tillgängligt på ett mer aktivt och direkt sätt än vad 

som gäller för allmänna handlingar i övrigt. Detta kan ske genom att de 
tillhandahåller dataterminaler för tillgång till internet och stöd för allmänheten att 
ta del av informationen eller har monitorer i de allmänna utrymmena. Det kan 
också ske genom att kommuner och kommunalförbund på egen begäran från 

allmänheten lämnar ut utskrifter med den information som publicerats på den 
webbaserade anslagstavlan. Detta måste ske utan något som helst dröjsmål för att 
servicen ska motsvara det som tillgången genom internet innebär. 
 

Skyldigheterna att i ortstidning kungöra fullmäktiges sammanträde upphör. 
 

Särskilt om kommunalförbund 
Kommunalförbund ska ha en egen anslagstavla på internet. För de 
kommunalförbund som redan har egna självständiga webbplatser gäller 
motsvarande krav för dem som gäller för kommunernas anslagstavlor.  
 

Kommunalförbund ska endast ha en anslagstavla eftersom informationen inte får 
återges självständigt på flera webbplatser. Det finns dock inget som hindrar att det 

skapas länkar från varje förbundsmedlems webbplats till den webbplats där 
kommunalförbundet har sin anslagstavla. 
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Digital anslagstavla i Skövde kommun  

Förslaget till riktlinjer reglerar den digitala anslagstavlan i Skövde kommun med 
målsättningen att publicera så mycket som lagen tillåter dvs protokollen i sin 
helhet tillsammans med anslagsbevisen. I tillkännagivandet om sammanträde i 

kommunfullmäktige publiceras också förslag till beslut. 
 

Kommunikationsenheten har under hösten arbetat fram en struktur för en 
webbaserad anslagstavla för Skövde kommuns där följande kategorier kommer att 

finnas: 

 Tillkännagivande om sammanträde 

 Tillkännagivande om justerade protokoll (där protokollen i sin helhet 
publiceras) 

 Kungörelse (tex bortforsling av bilar, eldningsförbud) 

 Underrättelse (tex plangranskningar) 

 Tillkännagivandet av att kommunala föreskrifter 

 Övrigt 
 

Den webbaserade anslagstavlan kommer att publiceras på Skövde kommuns 
hemsida från den 1 januari 2018. 
 

 

Handlingar 

TU Beslut om riktlinjer för webbaserad anslagstavla 
Riktlinjer för webbaserad anslagstavla 
 

Skickas till 

Chef enhet demokratistöd 
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 KS § 214/17  
Detaljplan för Lövängen 1, mm Antagande 
KS2016.0372 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 232/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 214/17 

 
 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Detaljplan för Lövängen 1, mm. 

 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade om planuppdrag för Lövängen 1, mm 2016-10-03 § 
187/16.  

 

Kommunstyrelsen beslutade om samråd för Lövängen 1, mm 2017-02-06 § 18/17.  
Kommunstyrelsen beslutade om granskning för Lövängen 1, mm 2017-06-19 § 

136/17.  
 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för tillbyggnad och ombyggnad av 

sjukhusbyggnaderna inom befintlig fastighet Lövängen 1 samt utökning av 
fastigheten västerut.  
 

Skaraborgs Sjukhus Skövde står inför en fas med stora förändringar som kommer 

att innebära såväl omfattande ombyggnader som stora tillbyggnader. För att möta 

de aktuella utbyggnadsbehoven och dessutom planera för framtida behov krävs en 

ny detaljplan för sjukhusområdet inklusive aktuell utvidgning av fastigheten. 

Västra Götalandsregionen har inkommit med en ansökan om en ny detaljplan.  
 

Inom detaljplanen kan följande byggnader/anläggningar bli aktuella att uppföra: 

vårdbyggnader, bostäder för studenter och anhöriga, patienthotell, parkeringshus, 
teknikbyggnader inkl torn och master, vägar och parkeringar, dammar för 
dagvatten, solcellspark samt sjukhuspark. 
 

Västra Götalandsregionen har tagit fram en förstudie juni 2015 för tillbyggnad av 
akut- och psykiatriblocket som ligger till grund för detaljplanearbetet.  
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I översiktsplanen ÖP 2025, antagen av kommunfullmäktige 2012-06-18, utpekas 

planområdet som område för befintliga verksamheter och pågående 
markanvändning. 
 

Planområdet berör detaljplan 1683K - ST207 där markanvändningen är angiven för 
allmänt ändamål (A). 
 

Förslaget 

Detaljplanen avser att möjliggöra den planerade utbyggnaden och att anpassa 
planbestämmelserna till befintliga förhållanden.  
 

Planbestämmelsen DB1 -Vård inkl patienthotell och studentbostäder, gäller för hela 
fastigheten.  
 

Planbestämmelsen NATUR är placerad i planområdets östra del. Detta för att 
området kommer nära område som är utpekat i ÖP 2025 som område för 
begravningsplats. Naturområdet innehåller även stora nivåskillnader och en grop 
samt ett stort antal ledningar.   
 

Förslag till ny bebyggelse regleras med totalhöjd som exkluderar master och torn 
för att möjliggöra framtida behov.  
 

Högst en tredjedel av fastigheten får bebyggas för att ge plats åt övriga funktioner 
inom byggrätten.  
 

För att möjliggöra för solceller på ytan i väst reglerar planbestämmelsen att 
marken får med undantag av carport med solceller och tillhörande 
ställverksbyggnad inte förses med byggnader.  
 

Marklov krävs för fällning av träd med ett stamomfång överstigande 30 cm. 
Exempelvis befintliga parkeringsytor har avgränsningar med rödek som är ca 50 år 

gamla. Det finns ett värde i att ha kvar träden då de ger skugga, tar upp dagvatten 
och bidrar till en vacker stadsbild. 
  

Minst en tredjedel av egenskapsytan ska möjliggöra infiltration av dagvatten. Detta 
kan ske på olika sätt exempelvis genom grönska, genomsläppliga material och 
gröna tak.  
 

Ryds kullar ligger sydväst om planområdet. Närheten till Ryds kullar har reglerats 
med en användningsgräns som går i befintlig fastighetsgräns. Ryds kullar har en 
radie av 25 meter till kvartersmark. Ryds kullar regleras som naturmark bland 

annat för att inte framtida vägdragningar ska ske över Ryds kullar. 
Prickmarken, området där byggnad inte får uppföras, innehåller bestämmelse om 
att slänt ska anordnas inom kvartersmark. Detta för att inte miljön och landskapet 
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kring planområdet ska förändras och för att undvika slänter inom angränsande 

fastigheter och naturmark.  
 

För att möjliggöra en utbyggnad enligt framförda önskemål krävs en utökning av 

fastigheten Lövängen 1 mot väster. Angränsande mark (Ryd 15:44) är kommunägd 
och utgörs av naturmark med högt naturvärde samt ett antal registrerade 
fornlämningar.  
 

Då förslaget till detaljplan inte helt är förenlig med ÖP 2025, och är av stort allmänt 
intresse föreslås detaljplanen upprättas i enlighet med utökat förfarande. 

Planavtal har upprättas med Västra Götalandsregionen Västfastigheter. 
 

På grund av att detaljplanen inte är helt förenlig med ÖP 2025 och att Länsstyrelsen 
i sitt yttrande under granskning befarar att riksintresse kan påverkas och att 

planen inte kan accepteras och att den kan komma att prövas av Länsstyrelsen om 
den antas föreslår vi att beslut om antagande sker av KF 27 november 2017.  
 

Beräknat lagakraftdatum blir då i december.  
 

Motivering av beslut 
Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 12 

februari till 5 mars, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.  
 

Granskningen har ägt rum under tiden 14 augusti till 8 september. Totalt har nio 

skrivelser inkommit, varav tre utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats 
och bemötts i bifogat granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort 
sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar mot förslaget som 
inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 
 

Länsstyrelsen bedömer med hänsyn till ingripandegrunderna i 11 kap 10 § PBL 
(riksintresse) och nu kända förhållanden att planen inte kan accepteras och kan 

därför komma att prövas av Länsstyrelsen om den antas. Detta då Länsstyrelsen 
befarar att avrinningen från planområdet i huvudsak sker mot Skåningstorpskärret 

som är naturreservat och Natura 2000-område. Ingenstans, i vare sig 

planbeskrivningen eller dagvattenutredningen, finns någon redovisning eller 
bedömning om det finns en risk för påverkan på de värden som ska skyddas inom 
Natura 2000-området Skåningstorpskärret. Det är en viktig sak att det kontrolleras 
att den plan för dagvattnet är så pass robust att dagvatten och bräddningar inte kan 

orsaka skador på värdena i Skåningstorpskärret. 
Vi svarar att dagvattenhanteringsplanen och planbeskrivningen har uppdaterats 
med denna information om hur Skåningstorpskärret kan komma att påverkas av 

dagvatten från planområdet.  
 

Länsstyrelsen anser att det ska framgå i detaljplanens bestämmelser att 

exploatering, som tex, byggnation, anläggande av gång/cykelväg mm inom 
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fornlämning och fornlämningsområdet inte är tillåtet inom Ryds kullar. Gravfältet 

har högt antikvariskt värde och Länsstyrelsen anser att exploatering inom 
fornlämningen och fornlämningsområdet inte är lämpligt. Anläggningar som 
skyltar, bänkar etc. inom fornlämningen och fornlämningsområdet kräver 

tillstånd enligt KML. 
 

Vi svarar att planbestämmelsen n7 har tillkommit inom en ny markerad 
egenskapsyta inom naturmarken i sydväst. Planbestämmelsen redogör att det 

inom ytan finns fast fornlämning som ska bevaras och som kräver utökad lovplikt 
vid markarbeten. Detta för att skydda fornlämningen ytterligare.  
 

Länsstyrelsen är tveksam till om gravfältet alls ska ingå i planen. 
 

Vi svarar att då det inte är tillåtet att sätta en bestämmelse om utfartsförbud i 

detaljplanegräns anser vi att planbestämmelse om naturmark ska vara kvar för att 
bland annat Ryds kullar och marken därikring ska få förbli orörd och inte 
exploateras av exempelvis vägar i framtiden.  
 

Sakägaren Turmalinen 1 har inkommit med synpunkter på: 
 

Att de får sjukhuset alldeles för nära 
 

Att värdet på huset och att utsikten försämras 
 

Att Skanskas önskemål om att dra en väg genom ett naturreservat mot Rånnavägen 
kommer förstöra en hel stadsdel och att de inte vill att det ska åka statstrafik eller 
tung lastbilstrafik på båda sidor om deras hus 
 

Att de befarar att tanken är att komma runt (sjukhusets) avslaget för att borra för 
värmen och att således de som har borrat efter bergvärme förlorar effektivitet 
Att de befarar att vi tar ner träd och sätter upp bullerplank som gör området 

otillgängligt för djur och natur 
 

Vi svarar att den närmaste gränsen till byggrätt för Skaraborgs Sjukhus Skövde 

inom gällande detaljplan (från er fastighet) är oförändrad i förslag till ny 
detaljplan. Skillnaden är att det ungefär 300 meter nordväst om fastigheten 
tillkommer en ny gräns för att möjliggöra för bebyggelse. Så i dagsläget har 
Skaraborgs Sjukhus Skövde redan möjlighet att exploatera på samma avstånd som 

förslag till ny detaljplan föreslår.  
 

Vi bedömer att avståndet mellan er fastighet och Skaraborgs Sjukhus Skövde är 

tillräcklig för att både sjukhuset ska kunna fortsätta sin verksamhet och befintliga 
bostäder ska kunna vara kvar utan att påverka varandra negativt.   
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Vi svarar att en ny vägdragning genom naturreservatet är inget som behandlas 

eller regleras i förslag till ny detaljplan för Lövängen. Detaljplanen föreslår inte 
någon ny placering av varken Rånnavägen eller Karstorpsvägen. Ingen av vägarna 
regleras i förslag till ny detaljplan.  
 

Vi svarar att detaljplanen varken kan eller får reglera vilken typ av 
uppvärmningssystem som fastighetsägaren väljer att använda. Därför är frågan om 
vilken typ av uppvärmning som Skaraborgs Sjukhus Skövde väljer inget som rör 

granskningen av detaljplanen.   
 

Vi svarar att intentionen med förslag till ny detaljplan är att möjliggöra för 

Skaraborgs Sjukhus Skövdes framtida expansion samt att bevara natur- och 
kulturmiljön inom planområdets sydvästra del. Och att det i dagsläget inte är 
aktuellt att sätta upp bullerplank längs Rånnavägen.   
 

Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av 
yttranden under granskningen föreslås vara att en byggrätt har tillkommit inom 
prickmarken i detaljplanens nordöstra del. Detta för att sjukhuset ska kunna 

uppföra byggnader för eldrift. Ytan får bestämmelse om högsta totalhöjd 10 meter 
exklusive master och torn, att släntning ska ske inom kvartersmark, marklov för 
träd och att det inom ytan ska finnas möjlighet till infiltration.  
 

Därutöver har förtydliganden och redaktionella justeringar som uppdagats under 
granskningstiden inarbetats i detaljplanen. Justeringar av detaljplanens handlingar 

enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver ställas ut för förnyad 
granskning. Synpunkter som framförts av sakägare bedömts ha tillmötesgåtts i den 
omfattning som kan hanteras i detaljplanen. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Lövängen 1, mm Antagande 
Handling_Plankarta antagande 
Handling_Tjänsteskrivelse antagande 

Handling_Granskningsutlåtande 
Handling_Planbeskrivning antagande 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad   
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 KS § 215/17  

Cykelstrategi - utifrån Trafikstrategins fokus på gång-, cykel-och 
kollektivtrafik 
KS2017.0381 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 233/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 215/17 

 
 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra 

en remissrunda för förslag till Cykelstrategi och Cykelplan, med en remisstid på  
8 veckor. 
 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen gav 2015-08-17, § 132/15, sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

ta fram en Cykelstrategi. 
 

En cykelstrategi ska tas fram som ska ligga till grund för det kommunala 
planeringsarbetet, med syfte att öka cykeltrafiken och skapa ett sammanhängande 
hållbart cykelvägnät. Kopplingen mellan cykel och kollektivtrafik ska belysas. 
 

En regional cykelstrategi för Västra Götalandsregionen håller på att tas fram. Den 
regionala cykelstrategin är ett viktigt underlag i framtagandet av den kommunala 
strategin.  
 

Att ta fram en cykelstrategi står med i sektor samhällsbyggnads verksamhetsplan, 

2015-2017. Enligt programförklaringen för Skövde, mandatperioden 2015-2018, ska 

en cykelstrategi tas fram som ska ligga till grund för kommunalt planeringsarbete. 
 

Enligt kommunens trafikstrategi (2012) och kommunens översiktsplan 2025 ska 
samhällsplaneringen stödja ett förändrat och hållbart beteende. Vi ska möjliggöra 

för invånarna att välja ett hållbart transportsätt, och då är cykel ett viktigt 
transportmedel. Andra trafikslag än bil behöver lyftas upp och tydliggöras i 
styrdokument för att sedan synas i den byggda verkligheten. Cykeln är ett viktigt 

transportmedel som bidrar till en ökad folkhälsa. Cykelstrategin är ett viktigt 
planeringsunderlag för kollektivtrafik och trafikplaneringen i Skövde.  
 

 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2017-10-30 28(56) 

 

 

Förslaget 

Arbetet har genomförts i samarbete mellan planenheten och gata, natur. 
Cykelstrategin består av tre delar, en del som tar fram en gemensam målbild och 
strategi, en cykelplan som redovisar vilka åtgärder som behöver göras för att nå 

målbilden, samt ett systematiskt arbete med åtgärdsplaner där åtgärder som ska 
genomföras prioriteras, tidsätts och budgeteras. Det är även viktigt att till 
cykelstrategin kopplas hur kommunen ska marknadsföra cykeln som 
transportmedel och hur vi kan arbeta för att påverka förhållningssätt och attityd till 

cykel, tex genom cykelfrämjande aktiviteter och informationsmaterial.  
 

Handlingar 

TU Cykelstrategi - utifrån Trafikstrategins fokus på gång-, cykel-och kollektivtrafik 

Remissversion av cykelstrategi 
Tjänsteskrivelse remiss Cykelstrategi 
Remissversion av cykelplan 

Handling Remissinstanser 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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 KS § 216/17  
Svar på motion om Grön Flagg 
KS2017.0042 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 221/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 216/17 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 

beslut. 

Roger Almgren (MP) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 

Reservation 

Roger Almgren (MP) reserverar sig mot beslutet. 

 

Bakgrund 

Amanda Nordell (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP) har lämnat in en motion för 
Miljöpartiet de gröna om Grön Flagg. Det är en frivillig miljöcertifiering som 

funnits i 20 år och arrangeras av organisationen Håll Sverige Rent. Den används av 
skolor och förskolor i 238 av Sveriges 290 kommuner. Programmet Grön Flagg 
hjälper lärare och pedagoger att väcka upptäckarglädje kring hållbarhetsfrågor hos 

barn och unga och att på ett roligt sätt uppnå läroplanens krav.  
 

Motionärerna skriver att tidigare var många skolor i Skövde kommun Grön Flagg-
certifierade, och att numera är ingen skola det.  
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I motionen föreslås att: 

 Programmet Grön Flagg prioriteras och åter tas upp i kommunens förskolor 
och grundskolor. 

 Resurser avsätts för ändamålet alternativt att medel för att finansiera 
verksamheten söks via Länsstyrelsen (ett så kallat LONA-bidrag). 

 

Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden. 
 

Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit avslag på motionen.  
 

I verksamheternas olika läroplaner går tydligt att utläsa mål och riktlinjer för 
arbete med miljö och hållbar utveckling. Verksamheten ska lägga vikt vid miljö- 
och naturvårdsfrågor, ett ekologiskt förhållningssätt och en positiv framtidstro 

som ska prägla verksamheten.  
 

Grön Flagg är ett koncept som har många bra idéer och som kommunen också 

använt på flera enheter inom kommunen tidigare år. Idag pågår ett variationsrikt 
arbete med att uppfylla dessa mål och delar från Håll Sverige Rent och Grön Flagg 
används och kan fortsätta användas som inspiration utan att konceptet blir 

styrande. Dokumentationskraven för att uppfylla kriterierna med Grön Flagg har 
upplevts mycket omfattande satt i relation till projektets praktiska utformning.  

Nämnden anser att varje arbetsform, läromedel eller kompetensmedel ska stå 
varje rektor/chef fritt att välja utifrån vad som passar bäst för just den enheten. 
 

Det ska avslutningsvis nämnas att Skövde kommun är medlem i nätverket Håll-
Sverige Rent. 
 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om Grön Flagg 

Motion om Grön Flagg (MP) 
BUN § 55/17 Svar på motion om Grön flagg 
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Skickas till 

Barn- och utbildningsnämnden 

Motionärerna                                
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 KS § 217/17  
Svar på motion om slopat modersmålsstöd  
KS2017.0173 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 234/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 217/17 

 
 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Yrkanden 
Leif Walterum (C), Marie Ekman (S), Gunvor Kvick (C), Magnus Hammar (M), 

Torbjörn Bergman (M), Ulla-Britt Hagström (L), Conny Brännberg (KD), Johan Ask 
(S), Maria Hjärtqvist (S), Anders Grönvall (S), Robert Ciabatti (S), Roger Almgren 
(MP) och Philip Segell (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 

till beslut. 

Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 

Reservation 

Jerzy Kucier (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Bakgrund 

Mikael Clarke (SD) har för Sverigedemokraterna i Skövde lämnat in en motion om 
slopat modersmålsstöd. Han skriver att modersmålsundervisning är lagstadgat och 
inte något som kommunen hur som helst kan avveckla, men att vi däremot kan 

avveckla det så kallade modersmålsstödet till mindre barn i förskola och 
förskoleklass, bortsett från de åtaganden vi förbundit oss genom att vi är Finskt 
förvaltningsområde. Sverigedemokraterna anser att detta är nödvändigt om vi 
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tidigt vill assimilera människor in i den svenska kulturen och det svenska 

samhället.   
 

I motionen föreslås att: 

 
Skövde kommun avvecklar modersmålsstödet i förmån för att assimilera 
människor in i den svenska kulturen och samhället på ett snabbare och bättre sätt.  
Motionen har skickats på remiss till barn- och utbildningsnämnden. 
 

Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit avslag på motionen, med hänvisning 

till att kommunen inte kan frångå uppdraget i varken skollag, läroplan eller 

språklag. För att följa och tillmötesgå skollagen, läroplaner och språklagen arbetar 
man idag inom sektor barn och utbildning med att modersmålsstöd i förskolan och 
förskoleklass ska vara en integrerad del i den pedagogiska verksamheten. 
 

Av skollagen framgår att förskolan (SL 8 kap § 10) och förskoleklass (SL 9 kap § 10) 
ska medverka till att barn med annat modersmål än svenska får möjlighet att 
utveckla både det svenska språket och sitt modersmål. Vidare går att utläsa i 

läroplanen (Lpfö 98/10) att medvetenhet om det egna kulturarvet och delaktighet i 
andras kultur ska bidra till att barnen utvecklar sin förmåga att förstå och leva sig 
in i andra villkor och värderingar. Barn med utländsk bakgrund som utvecklar sitt 

modersmål får bättre möjligheter att lära sig svenska och även utveckla kunskaper 

inom andra områden.  
 

I läroplan för förskoleklass framgår att undervisningen i de vardagliga 
aktiviteterna på olika sätt ska skapa möjligheter för elever med annat modersmål 
än svenska att använda både svenska och sitt modersmål.  
 

Av språklagen, § 14, framgår att den som har ett annat modersmål än de språk som 
anges i första stycket ska ges möjlighet att utveckla och använda sitt modersmål. 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om slopat modersmålsstöd  
Motion om att slopa modersmålsstöd (SD) 
BUN § 73/17 Svar på motion om slopat modersmålsstöd 
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Skickas till 

Barn- och utbildningsnämnden 

Motionären 
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 KS § 218/17  
Skövde kommun tertialrapport (T2), personalredovisning 
KS2017.0366 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott  2017-10-02 45/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 218/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-10-30 114/17 

 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa underlag till 

personalredovisning T2 2017 i delårsrapporten. 
 

Bakgrund 

I enlighet med kommunstyrelsens reglemente är kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott ansvarig för arbetsgivarfrågor. I Skövde kommuns delårsrapport 

utgör personalredovisningen en del av rapporteringen. Arbetsgivarutskottet 

behandlar personalredovisningen inför beslut i kommunfullmäktige 
 
 

Handlingar 

Skövde kommun tertialrapport (T2), personalredovisning 
Tertialrapport 2 personal (T2) 2017 (Skovde kommun).docx 
KSAG § 45/17 Skövde kommun tertialrapport (T2), personalredovisning 
 

 

Skickas till 

Chef HR-enheten                                                           
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 KS § 219/17  
Skövde kommuns delårsrapport (T2) 2017 
KS2017.0295 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 235/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 219/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-10-30 115/17 

 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. Godkänna delårsrapporten med tertial 2 2017 med ändringen att meningen 

«De flesta målen är formulerade så att de ska vara uppfyllda vid 

mandatperiodens slut vilket bidrar till att hälften av målen just nu bedöms 

som delvis uppfyllda.” på sid. 3 i Delårsrapport med prognos januari – 

augusti 2017 Skövde kommun, utgår.   

2. Kompensera barn- och utbildningsnämnden med 6,6 miljoner kronor 

utifrån faktiskt antal barn och elever för 2017 

3. I reviderad budget 2018 tillskjuta 10 miljoner kronor till vård- och 

omsorgsnämnden för att kompensera volymökningar. 

 

Yrkanden 
Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 

beslut med ändringen att meningen «De flesta målen är formulerade så att de ska 
vara uppfyllda vid mandatperiodens slut vilket bidrar till att hälften av målen just 
nu bedöms som delvis uppfyllda.” på sid. 3 i Delårsrapport med prognos januari – 

augusti 2017 Skövde kommun, utgår.   
 

Beslutsgången 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Dels 

kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut, dels ett ändringsyrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens 

arbetsutskotts förslag till beslut med ändringen.  
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Bakgrund 

Delårsbokslutet omfattar perioden januari – augusti 2017 och visar resultat och 
ställning för hela kommunen. Någon samlad bild av koncernens verksamhet och 
ekonomi redovisas inte i denna rapport. Däremot redovisar respektive bolag sin 

helårsprognos och sitt delårsresultat för perioden.   
 

Delårsrapporten ger också en bedömning av måluppfyllelse för 
kommunfullmäktiges mål och nämndernas mål samt en helårsprognos för 

kommunens verksamheter. En finansiell analys redovisas för att klargöra om 
kommunen har en god ekonomisk hushållning ur ett finansiellt perspektiv. 
    

Tre av kommunfullmäktiges mål bedöms uppnås helt och fyra bedöms som delvis 
uppfyllda. Endast ett mål bedöms inte uppfyllas. 
 

Skövde kommun redovisar ett delårsbokslutsresultat på 87,8 miljoner kronor. Det 
prognostiserade helårsresultatet per 31 augusti är 43,3 miljoner kronor inklusive 
en jämförelsestörande post, vilket är 43,2 miljoner lägre än reviderad budget. Den i 
prognosen inkluderade jämförelsestörande posten gäller nedskrivning av Skövde 

Billingen AB med 38,4 miljoner kronor.  
 

I prognosen ingår även en planerad pensionsavsättning om ca 25 miljoner kronor, 

ca 20 miljoner kronor i intäktsöverskott från avslutade exploateringsprojekt samt 

byggbonus. Kommunen kommer kunna täcka framtida utbetalningar av 
pensionsåtagandet då total skuld uppgår till 1164 miljoner kronor och eget kapital 

till 3094 miljoner kronor. Finansnettot har en positiv prognos till följd av lägre 
genomsnittsränta, överskottet används till omstrukturering av räntederivat vilket 
leder till lägre framtida kostnader. Lånevolymen beräknas uppgå till 1200 miljoner 
kronor vid årsskiftet vilket är en ökning med 400 miljoner kronor under 2017.   
 

Ett prognostiserat resultat om 43,3 miljoner kronor motsvarar 1,6 % av skatter och 
bidrag för år 2017.  Om det budgeterade resultatet för 2018 kvarstår ligger det 

prognostiserade resultatet på 2,8 % för mandatperioden (inklusive tillskott till vård-
och omsorgsnämnden). Med de engångsavsättningar bl.a. pension som gjorts 

under mandatperioden kommer det finansiella målet på 3 % av skatter och bidrag 

uppnås.    
 

Nämnderna redovisar totalt en negativ helårsprognos om 2,6 miljoner kronor 
inklusive den taxefinansierade verksamheten vilket är 11,2 miljoner kronor bättre 

än tertial 1. Det är flera nämnder som visar bättre prognoser. De största 
avvikelserna finns hos kommunstyrelsen med ett överskott om 13,9 miljoner 
kronor samt vård- och omsorgsnämnden med ett underskott om 20,0 miljoner 

kronor. Vård- och omsorgsnämndens underskott har fördubblats sedan tertial 1 
och beror på att fler äldre behöver mer hjälp än det tillskott nämnden fick i budget 
utifrån befolkningsanalysen. Underskottet täcks av resultatet under 2017 och för 

2018 kommer 10 miljoner kr att tillskjutas i reviderad budget vilket innebär att 
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nämnden inte behöver göra nya kortsiktiga åtgärder för att komma i balans. 

Utvecklingen måste dock analyseras och utfallet av igångsatta effektiviseringar 
måste följas noga framöver.  
 

Investeringsnivån är drygt 200 miljoner kronor högre än vid samma period 
föregående år och prognostiseras bli drygt 800 miljoner kronor 2017 jämfört med 
488 miljoner kronor 2016.    
 

Kompetensförsörjning är en allt viktigare fråga för kommunen och arbetet med en 
kompetensförsörjningsstrategi har påbörjats. Konkurrensen om arbetskraften är 

högre vilket ställer nya krav på en tydlig och långsiktig lönestrategi.  
 

Nämndernas prognoser visar tydligt att vi står inför stora utmaningar framöver. 
Både vård-och omsorgsnämnden och barn-och utbildningsnämnden har stora 

volymökningar och kommunens intäkter ökar inte i samma omfattning. Även 
investeringsbehovet ökar framförallt på grund av ett ökat antal invånare. Ökningen 
av antal invånare hittills 2017 är 470 per 31 augusti. Detta ställer stora krav på nya 
arbetssätt i verksamheterna samt ett strukturerat effektiviseringsarbete. För att 

kunna behålla en ekonomi i balans och möta utmaningarna framöver krävs tydliga 
uppdrag, prioriteringar och samverkan på alla nivåer i kommunen.  
 

Handlingar 

TU Skövde kommuns delårsrapport (T2) 2017 
Bilaga Uppföljning kommunfullmäktiges mål 2017 (T2) 
Bilaga Nämndernas tertialrapporter (T2) 2017 

Skövde kommuns delårsrapport 2017, till KS 
 
 

Skickas till 

Samtliga nämnder 
Kommundirektör 

Ekonomichef 

Redovisningschef 
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 KS § 220/17  
Koncernbanken - Utlåningsramar 2018 till kommunala bolagen 
KS2017.0373 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 236/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 220/17 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa följande 
upplåningsramar till sina kommunala bolag för 2018: 
 

AB Skövdebostäder  1 400 mnkr 
Skövde Värmeverk AB  600 mnkr 

Kreativa Hus Skövde AB  250 mnkr 
SkövdeNät AB  200 mnkr 
Skövde Stadshus AB  10 mnkr 

Mariesjö Kreativa Hus AB 10 mnkr 
Balthazar Science Center AB 2 mnkr 
Skövde Flygplats AB  2 mnkr 
 

För det nya bolaget Mariesjö Kreativa Hus AB (organisationsnummer 556925-7529) 
gäller ovanstående utlåningsram för båda 2017 och 2018. 
 

Bakgrund 

Det är kommunfullmäktigas befogenhet att fastställa gränser för den maximala 
skuldsättningen för kommunen. Koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för 

kommunen eftersom det är kommunen som lånar upp finansiella medel för att 

sedan låna ut till kommunala bolagen. För att ha kontroll över kommunens 
skuldsättning och de därmed förknippade risker måste kommunfullmäktige därför 
årligen fastställa maximala utlåningsramar till sina kommunala bolag. 
 

Jämfört med föregående beslut har ett bolag tillkommit. 2017-10-01 förvärvades ett 
nytt bolag av Kreativa Hus Skövde AB. Bolaget har organisationsnummer 556925-
7529 och heter Illos Fastighets AB. Bolagsnamn ska ändras till Mariesjö Kreativa 

Hus AB. För att optimera finansieringen en minimera administrationen förslås att 
koncernbanken lånar ut direkt till Kreativa Hus Skövde AB:s dotterbolag.  
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Handlingar 

TU Koncernbanken - Utlåningsramar 2018 till kommunala bolagen 
 

Skickas till 

Samtliga kommunala bolag                                 
Ekonomichef – Maria Vaziri 
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 KS § 221/17  
Kommunalborgen till AB Skövdebostäders räntederivat 
KS2017.0375 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 237/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 221/17 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att erbjuda  
AB Skövdebostäder en generell obegränsad kommunal borgen till deras 

räntederivat. 
 

Bakgrund 

När kommunfullmäktige tog beslutet att införa en koncernbank fanns det olika 

möjligheter för hur bolagen kunde hantera sin räntebindning. I enlighet med det 

beslutet har AB Skövdebostäder valt att fortsätta hantera sin räntebindning på 
samma sätt som bolaget gjorde innan, vilket de gör med räntederivat i bolagets 

namn utanför koncernbanken. 
 

När AB Skövdebostäder tar upp räntederivat betalar de förutom den avtalade 

fasträntan ett litet marginalpåslag, vilken historiskt sett har legat mellan 0,01%-
0,03%. Påslaget tas ut av banken som en ersättning för risken att bolaget kan 
komma på obestånd. Den risken är extremt låg och därför är påslaget också lågt. 
När kommunen däremot tar upp räntederivat finns inte ett sådant marginalpåslag 

eftersom en kommun inte kan gå i konkurs.  
 

Om kommunen ställer en generell obegränsad kommunal borgen för  

AB Skövdebostäders räntederivat kommer deras marginalpåslag att minska och 
sannolikt landa på 0%, dvs på samma nivå som marginalpåslaget för kommunen. 
Idag har AB Skövdebostäder räntederivat för ett nominellt värde på 680 mnkr. På 

varje 100 mnkr i nya räntederivat som bolaget kommer att ta upp kommer detta 
uppskattningsvis spara 20 000 kr per år.  
 

Besparingen är relativt liten. Däremot har kommunen inga kostnader för att ställa 

en generell obegränsad kommunal borgen till bolaget. Det är inte praxis att ta ut en 
borgensavgift för borgen på räntederivat eftersom den är mycket svårt att fastställa 
samt att den har en sådant begränsat värde. Värdet av den kommunala borgen 
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anses kompenseras i den borgensavgift som bolaget betalar för sina upptagna lån i 

koncernbanken.  

Faktainformation om räntederivat 

Räntederivat är ett finansiellt instrument där ett räntebetalningsflöde baserat på en 
rörlig ränta kan byttas ut mot en fast ränta. Syftet är att kunna hantera ränterisker 

på ett flexibelt och effektivt sätt jämfört med att ta upp fasträntelån. Ett 
räntederivat kan hanteras separat från ett lån och behövs inte upptas hos samma 
bank. Inte heller behöver ett räntederivat ha samma löptid som lånet. 

Nedanför en schematisk bild av hur ett räntederivat fungerar: 

 
 

Handlingar 

TU Kommunalborgen till AB Skövdebostäders räntederivat 
 
 

Skickas till 

AB Skövdebostäder                                 
Ekonomichef, Maria Vaziri 
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 KS § 222/17  
Kollektivtrafikplan Skövde 
KS2017.0384 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-16 238/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 222/17 

 
 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna förslag till 

Kollektivtrafikplan Skövde. 

 

Bakgrund 

Kollektivtrafiken är en av förutsättningarna för en hållbar stads- och 
regionutveckling. Om kollektivtrafiken ska vara attraktiv och kunna ta hand om 

fler resenärer i stadstrafiken såväl som i regionbusstrafiken, behöver den utvecklas 
och förstärkas efter behov och i samverkan med kommunens utbyggnadsplaner.  
 

Därför har Västra Götalandsregionen, Västtrafik och Skövde kommun i samarbete 
med kollektivtrafikföretaget Nobina tagit fram en gemensam kollektivtrafikplan 
för hur Skövdes stadsbusstrafik ska utvecklas fram till 2025 med utblick mot 2030.  

Kollektivtrafikplanen kommer att utgöra ett underlag till kommande revideringar 

av trafikförsörjningsprogrammet för Västra Götalandsregionen, utvecklingsplaner 
för Västtrafik och Skövde kommuns utvecklingsplaner.  
 

Arbetet har letts av tjänstemän från respektive organisation. Efter att 

Stadstrafikforum för Skövde, som har varit styrgrupp för arbetet, behandlade 
planen den 15 september 2017 lämnas föreliggande förslagshandling för 

godkännande av respektive part.  
 

Handlingar 

TU Kollektivtrafikplan Skövde 

Kollektivtrafikplan Skövde 2017-09-27 Förslagshandling inklusive RVU 
Tjänsteskrivelse Kollektivtrafikplan 
 
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2017-10-30 44(56) 

 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad  
Västra Götalandsregionen 
line.rondestvedt.deverdier@vgregionen.se 
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 KS § 223/17  
Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy 
KS2017.0294 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 222/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 223/17 

 
 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta reviderad 

upphandlingspolicy daterad 2017-09-25 med ändringen att meningen ”All 

upphandling ska vara inriktad på att de upphandlande varorna och tjänsterna ska 

bidra till en ekologiskt hållbar utveckling” (sid 4, sista stycket i förslaget till 

reviderad upphandlingspolicy) ändras till ”All upphandling ska vara inriktad på att 

de upphandlande varorna och tjänsterna ska bidra till en ekologiskt, socialt och 

ekonomiskt hållbar utveckling.”  

 
 

Yrkande 

Marie Ekman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

med ändringen att meningen ”All upphandling ska vara inriktad på att de 

upphandlande varorna och tjänsterna ska bidra till en ekologiskt hållbar 

utveckling” (sid 4, sista stycket i förslaget till reviderad upphandlingspolicy) ändras 

till ”All upphandling ska vara inriktad på att de upphandlande varorna och 

tjänsterna ska bidra till en ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbar utveckling.”  

 

Beslutsgången 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Dels 

kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut, dels ett ändringsyrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens 

arbetsutskotts förslag till beslut med ändringen.  
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Bakgrund 

Av aktuell upphandlingspolicy framgår att den skall revideras en gång per 

mandatperiod. Upphandlingspolicy och riktlinjer för inköp behöver också 

revideras för anpassas till de nya upphandlingsreglerna som trädde i kraft 1 januari 

respektive 1 juli 2016. Dokumentens behöver även uppdateras pga. kommunens 

organisation.  

 

Nya upphandlingslagstiftning 
Förenklat kan man säga att upphandlingslagstiftningen har två övergripande mål, 

att tillgodose den fria rörligheten för varor och tjänster inom gemenskapen samt 

att möjliggöra politisk påverkan genom inköp. Det andra målet har blivit tydligare 

senaste åren, vilket återspeglas i den nya upphandlingslagstiftningen.  

 

Andra målsättningar man har med nya lagstiftningen är bl.a. att man vill förenkla, 

ge bättre möjlighet att upphandla för att gynna miljön, energieffektiviteten, främja 

innovationer, sysselsättning, och säkerställande av bästa tänkbara villkor för 

tillhandahållande av sociala tjänster av högsta tänkbara kvalitet. Det finns också en 

skrivning om att upphandlande myndigheter alltid ska bedöma om det är praktiskt 

genomförbart (möjligt) med uppdelning av upphandlingen.   

 

1 juli 2016 kompletterades lagstiftningen med krav på arbetsrättsliga villkor i 

upphandling.  Syftet med bestämmelserna är att motverka att offentliga kontrakt 

fullgörs av arbetstagare som inte har skäliga arbetsvillkor och att minska risken för 

snedvridning av konkurrensen genom social dumpning.  

 

Upphandlingsreglerna ska säkerställa att de anställda som utför arbete för det 

offentliga ska ha de villkor som arbetsmarknadens parter kommit överens om. 

Offentliga medel ska inte heller bidra till att arbetstagare som utför arbete i andra 

länder än Sverige gör detta under förhållanden som inte är förenliga med ILO:s 

kärnkonventioner.  

 

I korthet innebär bestämmelserna att upphandlande myndigheter är skyldiga att 

ställa arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med 

kollektivavtal om det är behövligt. Denna skyldighet, att säkerställa att antagen 

leverantör ger sina anställda åtminstone vissa minimivillkor, gäller vid 

upphandling av varor, tjänster, byggentreprenader samt koncessioner som uppgår 

till minst de tröskelvärden som gäller enligt respektive lag. Bestämmelserna 

innebär dock inte att det blir tillåtet att ställa krav på att leverantören ska vara 

bunden av ett kollektivavtal.  
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Sammanfattning 
Upphandlingsenhetens uppfattning är att nuvarande upphandlingspolicy fungerar 
väl men att det finns delar som bör läggas till, omformuleras och tas bort.  
 
Förslag på tillägg  
Förtydligande avseende ansvarsfördelningen.  

 

Leverantörsdialog/marknadsundersökning. Genom dialog med företagen finns 

bättre förutsättningar att upphandlingsdokumenten innehåller en kravbeskrivning 

som är anpassad efter den senaste tekniken och bästa marknaden kan erbjuda. 

 

Avtalsuppföljning. Uppföljning stimulerar till upprätthållen kvalitet i pågående 

leveranser och höjer samtidigt kvaliteten på kommande anbud genom att företag 

blir medvetna om att uppföljning sker. 

 

Förslag på omformuleringar 

Punkterna sociala krav, miljökrav, djurskydd, antibiotikaanvändning och 

smittskydd och totalkostnadsperspektiv samlas under Hållbar utveckling.  

 

 

Förslag på punkter att ta bort.   

Styckena affärsmässighet, första punkten i stycket affärsetik samt första stycket 

under hållbar utveckling. Dessa delar är grundläggande krav enligt nya 

upphandlingslagstiftningen och behöver mot denna bakgrund inte regleras i 

aktuell policy. 

 

Handlingar 

TU Revidering av Skövde kommuns upphandlingspolicy 

Förslag till reviderad upphandlingspolicy, 20170925 
 
 

Skickas till 

Samtliga sektorer                       
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 KS § 224/17  
Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut om avgift för 
tillsyn av e-cigaretter 
KS2017.0361 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-10-04 223/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-10-30 224/17 

 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om revidering (tillägg) av 
socialnämndens reglemente som innebär att socialnämnden ska fullgöra 
kommunens uppgifter avseende lag (2017:425) om elektroniska cigaretter och 

påfyllningsbehållare.  
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om att ny tillsynsavgift för 

tillsyn av försäljningen av e-cigaretter införs på 2,5 % av prisbasbeloppet (1 200kr). 

Beloppet avrundas till jämna hundra kronor uppåt och beloppet revideras årligen. 
 

Bakgrund 

Den 17 maj 2017 antog Riksdagen en ny lag rörande försäljning av e-cigaretter och 

påfyllnadsbehållare. Den nya lagen trädde ikraft den 1 juli 2017. E-cigaretter har 

funnits på den svenska marknaden under flera år men försäljningen har varit 

oreglerad. En e-cigarett har ett uppladdningsbart batteri, en förångare och en 

vätsketank. Förångaren omvandlar vätskan till en ånga som i sin tur innehåller 

smakämnen och nikotin (det går även att köpa utan nikotin).  

Den nya lagen behövs för att Sverige ska kunna genomföra bestämmelserna om 

elektroniska cigaretter i EU:s tobaksproduktdirektiv (2014/40/EU). I direktivet slås 

bland annat fast att regleringen av e-cigaretter ska bidra till att skydda folkhälsan.  

Ärendet har beretts av socialnämnden, som föreslagit kommunfullmäktige att 

besluta om ovan angiven revidering (tillägg) i socialnämndens reglemente, SON § 

71/17, 2017-09-07. Socialnämnden har vidare, i samma ärende, föreslagit 

kommunfullmäktige att besluta om att införa ny tillsynsavgift för tillsyn av 

försäljningen av e-cigaretter.  Mot denna bakgrund föreslås kommunfullmäktige 
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besluta om föreslagen revidering av socialnämndens reglemente samt besluta om 

införandet av ny tillsynsavgift. 

 

Handlingar 

TU Revidering av socialnämndens reglemente samt beslut om avgift för tillsyn av e-

cigaretter 
SON § 71/17 Ändring i socialnämndens reglemente samt avgift för tillsyn av e-
cigaretter 

Ändring i socialnämndens reglemente samt avgift för tillsyn av E-cigaretter 

Reglemente socialnämnden med förslag till revidering 
 
 

Skickas till 

Socialnämnden                                  
Marie Blåder, avdelningschef 
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 KS § 225/17  
Anmälan av delegationsbeslut kommunstyrelsen 30 oktober 2017 
KS2017.0009 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2017-10-30 225/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut. 
 
 

Bakgrund 
Delegationsbeslut enligt nedan är fattade enligt delegationsordning fastställd 2015-  
01-12 dnr KS2015.0493.  
 

Beslutsärenden i arbetsutskottets protokoll 2017-10-04 och 2017-10-16. 
 

 

Beslutsärenden i arbetsgivarutskottets protokoll 2017-10-02.  
 
 

Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande:  
KS2017.0246-12. beslut den 3 oktober 2017 enligt 6 kap. 36 § kommunallagen 
(1991:900): Skövde kommuns yttrande i mål nr 3091-17 Jonny Fagerström ./. Skövde 

kommun ang. laglighetsprövning enligt kommunallagen. 
 
 
Delegationsbeslut sektorchef SMS: 

KS2016.0425-11, beslut den 6 oktober 2017 ang. revidering av attestförteckning. 
 
 

 
Delegationsbeslut sektor samhällsbyggnad: 
KS2017.0008-28, delegationsbeslut mark- och exploatering 20170922. 

KS2017.0008-29, delegationsbeslut allmänplatsmark 20170922-20171019. 
 
 

Förteckning över slutförda upphandlingar för oktober 2017, Visma Tendsign.  
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Anställningsbeslut för oktober 2017, Winlas. 

 

 

Handlingar 

TU Anmälan av delegationsbeslut kommunstyrelsen 30 oktober 2017 
 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
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 KS § 226/17  
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 30 oktober 2017 
KS2017.0006 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2017-10-30 226/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse nedanstående handlingar som anmälda. 
 
 

Bakgrund 

Nedanstående handlingar har inkommit, och anmäls härigenom, till  
kommunstyrelsen. 
 

 

Handlingar 

TU Anmälningsärenden kommunstyrelsen 30 oktober 2017 
Minnesanteckningar, brottsförebyggande rådet 20170830 

Mötesanteckningar - rådet för funktionshinderfrågor 2017-09-01 
Protokoll Skövde Stadshus AB 2017-08-24 nr 57 

Protokoll AB Skövdebostäder 2017-04-27 
Bilaga till § 34 - Arbetsordning för styrelsen 2017 

Bilaga till § 34 - Instruktion för ekonomisk rapportering 2017 
Bilaga till § 34 - VD-instruktion 2017 
Yttrande remiss koncernbanken Skövde 

Protokoll AB Skövdebostäder 2017-06-07 
Policy för löneväxling 
Tertialapport 1 AB Skövdebostäder 2017-04-30 

Protokoll Skövde Värmeverk AB 2017-04-04 
Protokoll Skövde Värmeverk AB 2017-05-30 
Protokoll SkövdeNät AB 2017-04-27 nr 26 

Protokoll SkövdeNät AB 2017-06-07 nr 27 
Protokoll Next Skövde Destinationsutvecklig AB 2017-04-10 nr 2 
Protokoll Skövde Flygplats AB 2017-05-11 nr 3 
Protokoll Kreativa Hus Skövde AB 2017-03-13 

Protokoll Kreativa Hus Skövde AB 2017-05-18 
Protokoll Kreativa Hus Skövde AB 2017-05-31 
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Protokoll Skaraborgs kommunalförbund 2017-09-08 

Protokoll bolagsstämma Kreativa Hus Skövde AB 2017-04-27 
Beslut enligt 6 kap. 36 § kommunallagen (1991:900): Yttrande  i mål nr 
3091-71 Johnny Fagerström ./. Skövde kommun angående 

laglighetsprövning enligt kommunallagen 
Protokoll Samordningsförbundet Östra Skaraborg 2017-09-12 nr 4 
Protokoll Räddningstjänsten Östra Skaraborg 2017-09-28 
Protokoll Miljönämnden Östra Skaraborg 2017-10-11, del 1 

Protokoll Miljösamverkan Östra Skaraborg 2017-10-13 
Protokoll Miljönämnden Östra Skaraborg 2017-10-11, del 2 

Protokoll Skövde Stadshus AB 2017-10-12 nr 58 

Protokoll AB Skövdebostäder 2017-08-29 
Protokoll Skövde Värmeverk AB 2017-09-05 
Protokoll SkövdeNät AB 2017-09-18 nr 28 

Protokoll Kreativa Hus Skövde AB 2017-08-29 
Protokoll Next Skövde Destinationsutvecklig AB 2017-06-15 nr 3 
Protokoll Skövde Flygplats AB 2017-09-07 nr 4 
Beslut efter uppföljning för Gymnasiesärskola enhet 882 

Verksamhetsplan 2018 Överförmyndare i samverkan 
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KS § 227/17  
Återrapportering av uppdrag till kommundirektören 
 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2017-10-30 227/17 

 
 
Kommundirektören informerar om aktuellt läge avseende de uppdrag som 

kommundirektören fått i strategisk plan med budget och i programförklaring för 

Skövde.  
 
Vad gäller de uppdrag som kommunfullmäktige beslutade om att lämna till 

kommundirektören i juni 2015 återstår följande: 
 
Kommunfullmäktiges uppdrag att belysa Skövde kommuns investeringar, 
kvalitativt och kostnadsmässigt. Uppdraget påbörjades hösten 2016 och beräknas 

att återrapporteras kvartal 4 2017. 
 
Kommunfullmäktiges uppdrag att lämna förslag på hur investeringskapital kan 

frigöras. Uppdraget beräknas att återrapporteras kvartal 1 2018. 
 
 

 
Vad gäller de uppdrag som lämnats till kommundirektören i programförklaring för 
Skövde återstår följande: 
 

Uppdrag nr 2, förslag på hur koncernen Skövde Stadshus AB kan stärkas för att 
tydligare bidra till Skövdes utveckling, samt hur styrningen av kommunkoncernen 
kan stärkas. Arbetet med att stärka koncernen har pågått kontinuerligt. Exempel 

på detta är beslut av kommunfullmäktige om att inrätta en koncernbank, beslut om 

att anta grafiska riktlinjer samt årligt framtagande av bolagsstyrningsrapporter för 
respektive bolag. Vidare har ett bolagsår tagits fram med återkommande olika 

aktiviteter. Av kommunstyrelsens verksamhetsplan 2018 följer att utreda en 
fortsatt utveckling av stödfunktioner för kommunkoncernen. Mot ovan redogjorda 
bakgrund föreslår kommundirektören att uppdrag nr 2 är slutligt återrapporterat 
och kan avslutas. 

 
Uppdrag nr 5, utveckling av kommunkoncernen för att stärka besöksnäringen. 
Arbete pågår. Utveckling av ägardirektiv Next Skövde Destinationsutveckling AB. 

Arbete med utveckling av Billingen pågår. Kampanjen ”Din framtid finns i Skövde” 
genomförs. Uppdraget beräknas att återrapporteras kvartal 1 2018. 
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Uppdrag nr 6, ökat medborgarengagemang och utbyte med civilsamhället. Arbete 

pågår. Projektdirektiv är beslutat av kommunstyrelsen och arbetet med projektet 
är uppstartat. Uppdraget beräknas att återrapporteras under kvartal 4 2017. 
 

Uppdrag nr 7, belysa de kommunalekonomiska konsekvenserna av den 
demografiska utvecklingen i Skövde och Skövderegionen. En långtidsprognos 
utifrån uppdraget är framtagen och rapporterad på Välfärdsdag i februari 2017. 
Uppdraget beräknas att återrapporteras under kvartal 1 2018. 

 
Uppdrag nr 8, utredningen om utformning av ett äldrepolitiskt program. Arbetet 

med uppdraget har fått en annan riktning. Beslut om fortsatt arbete planeras fattas 

av kommunstyrelsen under december 2017-januari 2018. 
 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att uppdraget gällande programförklaring nr 2 är 
slutligt återrapporterat och kan avslutas. 
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Kommundirektören informerar 
 
 
Kommundirektören informerar om följande: 

 
En förbättrad synpunktshantering och felanmälan inom kommunen kommer att 
lanseras inom kort. Ny utformning på externwebben. Lansering av en ny app 
kommer vidare att ske. Syftet är att driva förbättringsarbetet framåt.  

 

SCB:s medborgarundersökning har genomförts. Undersökningen har låg 
svarsfrekvens.  

 
Skövde kommun har haft besök av SKL (Vesna Jovic, Lena Mico och Anders 
Henriksson). Från Skövde kommun deltog, utöver chefstjänstemän,  

Leif Walterum (C) och Marie Ekman (S).  
 
Förslag till kvalitetspolicyn har skickats på remiss. Remissvaren sammanställs för 

närvarande. Beslut om antaganden av kvalitetspolicyn förväntas antas på 
kommunfullmäktiges sammanträde i december. 
 

 

Vad gäller VD-rapporteringen för Skövde Stadshus AB informeras om följande:   
 
Kommunfullmäktige kommer att behandla avtalen ang. aktieöverlåtelse för 

Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation AB samt reviderade 
ägardirektiv den 11 december.  
 

Anpassning av ägardirektiv för AB Skövdebostäder kommer behandlas av 
kommunfullmäktige den 11 december (med anledning av koncernbank). 
 
Vid senaste VD-träff diskuterades bland annat kommunens stödfunktioner och 

samverkan med bolagen. Chef sektor styrning- och verksamhetsstöd medverkade. 
Kommunens säkerhetschef informerade koncernbolagens VD:ar om policy för 
säkerhet och beredskap samt kommunens arbete med den nya 

dataskyddsförordningen.  
 
Första uppstartsmöte i finansrådet äger rum den 1 november. 
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